
Hørringssvar fra DH-Herning 

d. 19.11.2023 

”Politisk sparekatalog 2024” 

 

Kontakt: Bent Ole Nielsen formand DH-Herning  bon@privat.dk    tlf:  

 

DH-Herning har modtaget det aktuelle ”Sparekatalog for 2024” om har her nogle bemærkninger: 

 

3 væsentlige områder (side 1) 

✓ Tilskudsmedicin – vigtigt at patienter, får grundig information, hvis/når der ikke vælges ny dyr medicin, og 

hvis man holder fast i kendt medicin, så skal konsekvenserne være tydelige og velinformeret. 

✓ Praksis-området, med det pres der er på arbejdsmarkedet, og på personer på kanten af arbejdsmarkedet, så 

vil der være flere der søger lægehjælp, ofte for at få dokumentation og lægefaglig vurdering af helbredet. 

✓ Hospitalerne (rekrutering og personale) 

Når dette er de 3 ”hovedområder” – hvorfor skal der så være besparelser på psykiatrien (det er ca. 9 % af 

besparelsen), det undre i en tid hvor flere har det dårligt mentalt, unge mistrives og søger hjælp. 

Hvordan kan man styrke samarbejdet med kommunerne – og fortsat hjælpe?. 

Hvis man spare her, så vil kapaciteten falde, ventetiderne stige, og dermed vil der være behov for mere og 

længerevarende behandling. 

 

Digitalisering -  side 9, Vigtigt at det er brugervenlige systemer, hvis patienterne skal bruge mere, - henviser til 

Visionen for psykiatrien. 

 

Side 3 

Tilskudsmedicin – særligt diabetesmedicin.  Hvad er alternativet? 

• Flere senfølger for personer med diabetes, og dermed behov for behandling/indlæggelse /genoptræning 

Alternative løsninger: 

• Forebyggelse (en vigtig opgave på nationalt plan) 

• Diabetesskole + vejledning og MEGET VIGTIG diætister der kan vejlede og undervise, det ER svært at finde de 

rigtige fødevarer, og der er mange useriøse spillere på markedet. 

 

Side 15 Arbejdsmedicinsk klinik, vigtigt at der fortsat forskes, fremtidens arbejdsmarked og den påvirkning alle 

arbejdere udsættes for kan få betydning for vores arbejdsevner fremover. Der er hele tiden nye kemiske påvirkninger, 

nye fysiske belastninger, stress m.m. 

Det er bekymrende at det forventes at ventetiden øges, det er en svær situation for den enkelte. 
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Side 21  Bevarelse af diagnostisk center i Silkeborg GODT 

 

Side 27 Ikke alle kommuner kan have medicinske senge i deres nærmiljø, så desværre for Silkeborg, men en fornuftig 

overvejelse. 

 

Side 29, tid og ressourcer til uddannelse af flere paramediciner, herunder rekruttering og kendskab til denne 

uddannelse. 

 

Side 38 – kun en akut øjenklinik, der er langt fra Vestjylland til Århus? Vigtigt at visitationen ude hos patienten er 

effektiv. 

 

Side 69 Kun adgang til DR og TV-2 lokalt, det er OK, med den korte gennemsnitlige indlæggelse der er i dag, så går det 

nok, mange har desuden streaming på forskellige devices. 

Side 78 Ernæringsprodukter, et godt fokuspunkt + vejledning til borgerne og hjemmepleje. Vær også opmærksom på 

hvor store mængder leverandørerne kan/vil levere, bliver det brugt optimalt?? 

 

 

 

 


